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Készült:  Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő – testülete  - 2024. 

március 20-án megtartott – soros, nyílt üléséről. 

 

Az ülés helye: Mátraterenye  - Községháza nagyterme 

                           (Mátraterenye, Kossuth út 178.) 

 

Jelen vannak: Gecse László polgármester, Serfőző Péter alpolgármester, Gyurcsák 

Tamás alpolgármester, Almádi István, Telek Tamás , képviselők 

  

Állandó meghívott: 

 

Urbányi Edina jegyző 

Csikós Árpád MRNÖ elnök 

Szabó Ágnes jegyzőkönyvvezető 

 

 

Gecse László polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 

polgármester és 4 fő képviselő jelen van, a nyílt ülést megnyitja. Javaslatot tesz a nyílt ülés 

napirendjére, a kiküldött meghívóban szereplőek szerint. 

 

NAPIRENDI  JAVASLAT 

 

1. Szociális ellátásról szóló rendelet felülvizsgálata 

Előterjesztő: Gecse László polgármester  

 

2. Mátraterenye Község Önkormányzat közbeszerzési tervének jóváhagyása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

3. A 2024-2025. évi szociális célú tüzelőanyag támogatási pályázat benyújtása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

 

4. Egyéb időszerű feladatok 

 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megállapítja ülése napirendjét. 

 

 

 

1. Szociális ellátásról szóló rendelet felülvizsgálata 

           Előterjesztő: Gecse László polgármester  



(Előterjesztés, határozati javaslat  és melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

 

Urbányi Edina jegyző: A fenntartó minden tárgyév április elsejéig felül vizsgálja, és 

megállapítja a személyes gondoskodás körébe tartozó szociális ellátások térítési díjait, mely év 

közben egy alkalommal korrigálható. A Mátrai Önkormányzati Társulás és Mátranovák is 

meghozta a határozatot, hogy a díjakat nem indokolt módosítani. 

Mivel nincs változás, ezért nem kell rendeletet módosítani, csak határozatba kell foglalnunk, 

hogy a térítési díjak felülvizsgálatra kerültek, és nem módosítjuk. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést 

hozza: 

 

10/2024. ( III. 20.)sz. Határozat  
 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és a 

szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény (a továbbiakban: Szt.). 92. § (1) bekezdése b) 

pontja szerint a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről, valamint a 

fizetendő térítési díjakról rendeletet alkot.  

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 8/2021. (VI.9.) önkormányzati 

rendelete a szociális ellátásokról felülvizsgálata megtörtént, módosítása nem indokolt. A 8. 

számú melléklete szerinti Étkezés intézményi térítési díja és a 9. számú melléklete szerinti Házi 

segítségnyújtás intézményi térítési díja nem változik.  

 

Határidő: azonnal és 2024. április 1. 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

2. Mátraterenye Község Önkormányzat közbeszerzési tervének jóváhagyása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, határozati javaslat  és melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

 

Urbányi Edina jegyző: Közbeszerzésekről szóló törvény előírja, hogy minden év március 31-

ig közbeszerzési tervet kell készíteni. Jelenleg Mátraterenye Község Önkormányzatának a 

költségvetésében nem szerepel olyan beszerzés, amely ezt érintené. Amennyiben évközben ez 

változik, annak megfelelően módosítjuk a közbeszerzési tervet.  



A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést 

hozza: 

 

11/2024. ( III. 20.)sz. Határozat 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta, 

annak mellékletét képező 2024. évi közbeszerzési tervet jóváhagyja.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

3. A 2024-2025. évi szociális célú tüzelőanyag támogatási pályázat benyújtása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

(Előterjesztés, határozati javaslat  és melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester: A tavalyi évben is pályáztunk, aminek eredményeként 166 

családot tudunk, közel 1,3 erdei köbméter fát juttatni. Többféle lehetőség közül választhatunk, 

kemény-,lágy lombos fa, vagy barna kőszén.  

 

Almádi István képviselő:  Mindenképpen a keményfát javaslom. A lágy lombosfából hiába 

kapnánk nagyobb mennyiséget, jóval gyengébb a fűtőértéke, és gyorsan leég, a barna kőszén 

kiporciózása, és kihordása pedig jóval költségesebb, és időigényesebb, mint a fáé. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést 

hozza: 

 

12/2024. ( III. 20.)sz. Határozat 

Mátraterenye Község Önkormányzatának képviselő testülete pályázatot kíván benyújtani a 

helyi önkormányzatokért felelős miniszter által meghirdetett a Magyarország 2024. évi 

központi költségvetéséről szóló 2023. évi LV. törvény 3. melléklet 2.2.1. pont szerinti a 

települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához az alábbiak szerint: 

 



Megnevezés Beszerezni 

kívánt 

mennyiség 

Támogatás 

Ft 

(áfával növelt 

összeg) 

Önerő 

Ft 

(áfával növelt 

összeg) 

Összesen 

Ft 

(áfával növelt 

összeg) 

Kemény 

lombos tűzifa 

344 m3 9.174.480 873.760 10.048.240 

 

A Képviselő-testület az önerő, valamint a szállítási költségek biztosításához szükséges forrást 

2024. évi költségvetésben szerepelteti, vállalja továbbá, hogy a szociális célú tüzelőanyagban 

részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér. 

 

Határidő: 2024. április 30. 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

4. Egyéb időszerű feladatok 

 

4/1. Fogorvosi ügyelet 

 

Urbányi Edina jegyző:  Mátraterenye Község Önkormányzatának a fogorvosi ügyeleti 

ellátáshoz kapcsolódóan  ismételten szerződést kell kötnie a Salgótarján és Térsége 

Egészségügyi-Szociális Központtal, hogy az ellátás megszervezése és folyamatos biztosítása 

megoldott legyen.  A tavaly kötött szerződés ugyanis egy évre szólt és lejárt. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést 

hozza: 

13/2024. ( III. 20.)sz. Határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy határoz, hogy Mátraterenye 

Község Önkormányzat (3145 Mátraterenye, Kossuth út 178., Képviselő: Gecse László 

polgármester) és Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja, mint Szolgáltató 

(3100 Salgótarján, Füleki út 41., Képviselő: Dr. Fényszarusy Zsuzsanna igazgató) között – 

2024. január 1. napjától 2024. december 31. napjáig az egészségügyi alapellátáshoz 



kapcsolódó fogorvosi ügyeleti ellátás megszervezése és folyamatos biztosítása tárgyában – a 

határozat mellékletét képező feladat-ellátási szerződést jóváhagyja. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

 

4/2. Újság Mátraterenye 

 

Gecse László polgármester: Folyamatban van egy Mátraterenyei újság elkészítése, ahol 

szeretnénk összefoglalni, bemutatni, hogy milyen jelentős események, beruházások történtek 

az elmúlt négy év alatt. Ezek mellett polgármesteri beszámoló, Mátraterenye 750 éves 

fennállásának története, tervek a jövőre nézve, a testület munkájának bemutatása, lakossági 

vélemények is összefoglalásra kerülnének. 

Akinek van egyéb ötlete, témája, fényképe, amiről úgy gondolja, hogy érdemes lenne az 

újságban szerepeltetni, az juttassa el hozzám. Május közepe-vége felé szeretnénk kiadni. 

 

4/3. Piac Mátraterenye 

 

Gecse László polgármester: Felmerült a gondolat, hogy piacot kellene kialakítani 

Mátraterenyén. Havonta egyszer minden 2. péntek délutánonként, vagy szombaton lenne 

tervezve. A helyszínnek a Szent István park, vagy az IKSZT lenne betervezve. Ahova 

meghívnánk mindenféle árust, ruha, zöldség, tojás, füstöltáru, és felmerült, hogy más Nógrád 

Vármegyei község, ahol közmunkások állítanak elő termékeket(pl. Buják savanyúság, Varsány 

befőttek) is meghívhatnánk. 

 

Almádi István képviselő: Támogatom az ötletet, nagyon jó kezdeményezés, de a Szent 

Borbála parkot célszerűbbnek tartanám erre a célra, mert az átmenő forgalomnak is feltűnik, 

hogy van piac. 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester: Én is támogatom az ötletet, akár a nádújfalusi Vendégház 

területén is meg lehetne rendezni.  Újfaluban nincs se bolt, se orvos, legalább lenne valami. 



 

Csikós Árpád MRNÖ elnök:  Én is nagyon örülök a kezdeményezésnek, javasolnám, hogy 

egyik héten Homokterenyén, másik héten Nádújfaluban legyen a piac. 

 

4/4. Majális 

 

Gecse László polgármester: Több lakostól érkezett kérdés felém, hogy lesz-e rendezvény 

május 1-jén. Nem túl költségesre gondoltam, a tóparton esetleg májusfa állítás, bográcsozás.  

 

Serfőző Péter alpolgármester: Az újság is pénzbe kerül. Majálisra van kerete az 

önkormányzatnak? Tőlem senki nem kérdezte, hogy lesz-e majális. Személy szerint ezt 

felesleges kampányfogásnak tartom. Ha most itt ülne a gazdaságvezető meglehetne tőle 

kérdezni, hogy mire van keret. Februárban mikor elfogadtuk a költségvetést elhangzott, hogy 

megfontoltan kellene gazdálkodni. 

 

Gecse László polgármester: Egyeztettem a pénzüggyel.  Több adó folyt be, mint amivel 

terveztünk, egy alacsony költségvetésű rendezvényt meg tudunk engedni magunknak.  

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök:  A Majális tradicionális módon Nádújfalui rendezvény volt az 

elmúlt 25 évben. A Covid miatt maradt el az utóbbi években. Azt gondolom, hogy Nádújfaluban 

kellene továbbra is megtartani. 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester: Én is ragaszkodom a hagyományokhoz, de idén az 

Augusztus 20-ai hagyományos rendezvényünk is Nádújfalu településrészen lesz megrendezve, 

és a bányász nap is, meg az első advent is. Tudnunk kell rugalmasnak is lenni.  

 

Gecse László polgármester: A helyi vállalkozókat is fel tudjuk kérni, hogy támogassák a 

kezdeményezést. Kérem a képviselőtestületet, hogy jelezzék egyetértésüket  - határozathozatal 

nélkül - a Majális tóparton történő megszervezésével kapcsolatban. 

 

(Serfőző Péter alpolgármester nem támogatja a majálist.) 

 

4/4 Buszmegálló Kossuth út 250. 

 



Gecse László polgármester: A Kossuth út 250. -es buszmegálló mögötti támfal nagyon rossz 

állapotban van, ezért baleset- és életveszélyes, meg kell szűntetni ezt az állapotot. Kértünk be 

árajánlatokat, a Tankinak Bau Kft.-től kaptuk a legkedvezőbb, 2.400.000,-Ft-os ajánlatot.  

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester: Egyetértek, már elég régóta van vállalhatatlan állapotban 

az a támfal. Alapvetően az a probléma, hogy a tetőről odafolyik a víz. Úgy kell megoldani az 

új támfalnál, hogy a tetejéről és a háta mögül is a csapadékvíz megfelelően el legyen vezetve.  

 

Serfőző Péter alpolgármester: Szerintem sem tűr halasztást a támfal újraépítése. 

 

Almádi István képviselő: Egyetértek, fontosabbnak tartom a támfal rendbehozatalát, mint a 

majálist. Mihamarabb intézkedni kell ezzel az üggyel kapcsolatban. 

 

4/5. Vendégház színpad áramellátás 

 

Gyurcsák Tamás képviselő: Amikor a nádújfalusi vendégháznál csinálták a 

mozgáskorlátozott feljárót, akkor elvágták a színpad áramellátását biztosító kábeleket. Ez azóta 

sem lett helyrehozva. Kérem a színpad árammal történő ellátását megoldani. 

 

4/6. Közbiztonság 

 

Gecse László polgármester: A jánosaknai helyzet miatt kénytelek vagyunk valami intézkedést 

eszközölni. Feltételezhetően, és egyben sajnálatos módon drogterjesztéssel állhatunk szemben, 

de bizonyítékunk, se nekünk, sem a rendőrségnek erre nincs. Mindemellett a rendőrségnek 

nincs arra kapacitása, hogy ahányszor hívjuk őket a rendelkezésünkre álljanak, vagy hogy 

minden hétvégén kint legyenek a problémás utcában. A lakosok nagyon háborognak.  

Egyrészt a polgárőrség fog ott többet járőrözni, másrészt pedig fegyveres biztonsági őröket 

alkalmaznánk, akiknek a jelenléte esetleg távol tartaná a vásárlőerőt, így ellehetetlenítenék a 

helyzetüket. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök:  Engem is megkerestek,  többen ezzel kapcsolatban. 

Feljelentettem az illetőt, de sajnos eredménytelenül. A rendőrségnek sincsenek megfelelő 

eszközei arra, hogy lefüleljék az ilyen tevékenységet folytatókat, mindig egy lépéssel előttünk 

járnak. Jó ötletnek tartom a polgárőrök, és a fegyveres biztonsági őrök rendszeres jelenlétét.  



 

Telek Tamás képviselő: Fontosnak tartom megemlíteni, hogy a községünkben fiatal gyerekek 

jogosítvány, és rendszám nélkül furikáznak motorral. 

 

Gecse László polgármester: Megkérném Csikós Árpádot,  a Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnökét, hogy mint a nemzetiségi önkormányzat vezetője lehetőségeihez képest 

segítse az Önkormányzatunk munkáját, hogy a helyzet normalizálódjon. 

 

Gyurcsák Tamás képviselő: Van arra mód, hogy aláírásgyűjtéssel kitiltsuk a vélt 

drogterjesztőket  községünkből? 

 

Urbányi Edina jegyző:  Sajnos az önkormányzatnak és a jegyzőnek nincs ilyen hatásköre. A 

Büntető Törvénykönyv a Büntetések fejezete körében rendelkezik a kitiltásról, az abban 

meghatározottak szerint és esetekben  azt, akinek ott tartózkodása a közérdeket veszélyezteti, 

egy vagy több településről, vagy egy település, illetve az ország meghatározott részéből ki lehet 

tiltani.    A kitiltás csak meghatározott ideig állhat fenn. A kitiltás tartama az ügydöntő határozat 

jogerőre emelkedésével kezdődik, tehát a bíróságnak van ilyen jogköre.  

 

Gyurcsák Tamás képviselő: Nem tartom helyesnek, hogy 10 ember tart rettegésben 1000-

1700 embert. Valami megoldást kell keresnünk, hogy ne süllyedjünk le Mátraverebély 

szintjére. 

 

 

Más napirend, hozzászólás nem lévén a polgármester 17.45 órakor a képviselő-testület ülését 

bezárja. 

 

K.m.f. 

 

 

Gecse László sk. 

polgármester 

Urbányi Edina sk.  

jegyző 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


